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Rada Powiatu Łukowskiego 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Protokół 7/2024 

7 Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 18 grudnia 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Starostwo Powiatowe w Łukowie, p. 207 

Obrady rozpoczęto 27 września 2024 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 11:12 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków 

Obecni radni: 

1. Krzysztof Głuchowski 

2. Ilona Ochmańska 

3. Sławomir Rzymowski 

4. Lucjan Szekalis 

5. Krzysztof Woliński 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski rozpoczął posiedzenie Komisji i 
powitał przybyłych członków Komisji i zaproszonych gości. Zarządził sprawdzenie kworum. 

Głosowano w sprawie 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 5, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne 

OBECNY (5): Krzysztof Głuchowski, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Lucjan 
Szekalis, Krzysztof Woliński 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski odczytał porządek posiedzenia. Nie 
było uwag ani propozycji jego zmiany. 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski stwierdził, że nie było uwag co do 
załączonego protokołu więc zarządził głosowanie w sprawie jego przyjęcia. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 27.11.2024 r. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5): Krzysztof Głuchowski, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Lucjan Szekalis, 
Krzysztof Woliński 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski stwierdził, że protokół został 
przyjęty. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie uchwalenia  „Programu Ochrony 
Środowiska dla Powiatu Łukowskiego na lata 2025-2029". 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski otworzył dyskusję. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek powiedział, że Naczelnik ROŚ ma uwagę co do 
projektu Programu. 

Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska Grzegorz Świerczewski 
powiedział, że z programu należy usunąć firmę PHU Chruśliński Zdzisław w Celeju 
ponieważ firma ta zakończyła już dzialalność i o wprowadzenie takiej zmiany poprosi 
Zarząd. Wniósł o zaopiniowanie projektu uchwały łącznie z zaproponowaną poprawką. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski Bardzo obszerny materiał, 
dokument, bardzo dużo ciekawych, interesujących rzeczy można się dowiedzieć o powiecie 
Łukowskim. Bardzo dużym, jeżeli chodzi o pozostałe w województwie, a drugi pod 
względem ludności po powiecie zamojskim, prawda panie starosto? 

Starosta Dariusz Szustek jeszcze jest zamojski, bialski i kraśnicki. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski Ten program traktuje wszystkie 
nasze sprawy związane z ochroną środowiska. Jak się wczytamy, co tam jest zawarte, 
dopiero widać, jaka to jest duża materia. Ile jest tematów do dyskusji, spraw do załatwienia. 
Ja chciałbym tylko spytać pana Starostę, również Naczelnika, czy po tych wszystkich latach, 
bo to jest program, który kontynuuje poprzednie założenia, również musi być jakoś tam 
skonfigurowany z tym, co proponuje marszałek. Jak to się ma do wyników, jeżeli chodzi 
generalnie o poprawę tego naszego środowiska? Czy jest tendencja jakaś napawająca 
optymizmem, czy te wszystkie sprawy związane z rozwojem cywilizacji w wielu ich 
punktach powodują, że niestety słabniemy, jeżeli chodzi o nasze kondycje. My sobie 
zdajemy sprawę, że powiat mamy, który ma największą lesistość, w gminie Łuków, okazuje 
się, że większą jak Trzebieszów, też nie wiedziałem. Nie mamy przemysłu innych zagrożeń 
takich. Niemniej jednak ta ilość pojazdów zarejestrowanych, o których mówiliśmy, no tak 
przykuwa trochę uwagę, co do tego. 

Starosta Dariusz Szustek Przynajmniej najczęściej wyjeżdżają. Częściej na 
szczęście wyjeżdżają z powiatu, potem wracają do powiatu i w międzyczasie jakby tutaj nie 
powodują zwiększenia ruchu, bo jakby wyjechały te pojazdy za granicę powiatu, bo ich już 
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potem nie ma, prawda, w środowisku. Pojazdów mamy grubo ponad sto tysięcy w powiecie, 
no i też o tyle, co dobrze, bo nawet jak przybywa tych, tych pojazdów, to one są coraz, coraz 
lepsze, no i często jest tak, że dwoma samochodami naraz się nie da jechać. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski  Tak że ja serdecznie dziękuję 
autorom tego opracowania, Panu Naczelnikowi, wszystkim państwu, którzy przyczynili się  
do powołania tego dokumentu. Dziękuję bardzo. 

Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska Grzegorz Świerczewski 
Znaczy chciałbym powiedzieć, że Program opracowała nam jedna osoba, jako 
jednoosobowa firma, aczkolwiek, no ona głównie zbierała dane od nas i od gmin, ale to u 
nas wszystko było po prostu kilkukrotnie analizowane, poprawiane, monitowane, żeby to 
poprawić, to poprawić i to poprawić, także tutaj koleżanka ma już na razie serdecznie dosyć 
tego poprawiania.  

Jeżeli chodzi o ocenę tego środowiska w takiej perspektywie, no to jest tutaj tabela 
53 - wskaźniki efektywności programu ochrony środowiska. I przy poszczególnych danych, 
które są oceniane, jest jakaś wartość docelowa, preferowany trend, przynajmniej jest to 
określone. I tutaj trzeba by to po prostu na spokojnie przejrzeć sobie, no bo wiadomo, 
kanalizacji robionych jest coraz więcej, więc tutaj mamy korzystną tendencję, prawda. No 
generalnie wydaje się, że wszystko idzie w dobrym kierunku, aczkolwiek pewne rzeczy 
zależą od przyrody, tak jak układ temperatur w zimie decyduje o tym, czy mamy 
przekroczenia w emisji do powietrza, szczególnie zawartości pyłów. No a wysokie 
temperatury latem decydują o tym, czy mamy dużo przekroczeń w zakresie ozonu. 

Także jesteśmy częścią przyrody, zależymy od przyrody i chyba to całe nasze 
bytowanie tutaj to ma polegać na tym, żebyśmy za dużo przyrody nie naruszyli, tylko to co 
jest konieczne. 

Starosta Dariusz Szustek No ale też nie cofajmy się do jaskiń co niektórzy by 
chcieli. 

Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska Grzegorz Świerczewski 
No ja zachęcam tutaj, żeby to przejrzeć, bo to jest tak rozpisane dosyć szczegółowo, a nie 
chciałbym tego czytać. 

Starosta Dariusz Szustek Jeszcze a propos elektryków, to paradoks polega na tym, 
że elektryki są napędzane prądem wytworzonym z węgla. 

Krzysztof Woliński Chyba, że ktoś ma fotowoltaikę i się naładuje słońcem. No ja 
mam fotowoltaikę właśnie i myślę o zakupie takiego samochodu. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski  Wobec braku dalszych głosów w 
dyskusji zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia  „Programu Ochrony 
Środowiska dla Powiatu Łukowskiego na lata 2025-2029". 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4): Krzysztof Głuchowski, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Lucjan Szekalis, 
Krzysztof Woliński. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

4. Sprawy różne. 

 Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski  Wobec braku spraw różnych 
zakończył posiedzenie. 

 

5. Zakończenie posiedzenia. 

 
Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
 

Krzysztof Gluchowski 
 
 

Przygotował: Marcin Tomczak 


